
Relaci� cordial entre els diferents grups pol�tics

LÕimpor tant patrimoni hist�ric dÕHostalric, que durant anys ha estat una

llosa per al desenvolupament del poble, sÕha de conver tir en motor de futur

dÕun poble que mira el comer� i el turisme amb esperan�a

Pol�gons industrials El recurs del s�l industrial hauria de ser un b� com� com �s actualment lÕaigua

El medi ambient Ens estem plantejant la recollida dÕescombraries por ta a por ta, ja que es recicla

nom�s un 30%

Parlar dÕÒoasiÓ potser seria exagerat, per� en aquestes darreres legislatures, poques vegades les tensions han

sor tit de mare a Hostalric. Que si uns aparcaments aqu� o all�, que si uns garatges adossats a la muralla que

acaben judicialitzats per manca dÕentesa pecuni�ria o per rebequeria, en f i, res que no es pugui reconduir. Un

grup de pol�tics veterans des del 2007 estan governant i fent oposici� en un poble sense traumes excessivament

impor tants.

ÒLa primera legislatura de Josep Antoni Frias va ser complicadaÓ, assegura Llu�s Tubau, regidor a lÕoposici� per

ERC. ÒLlavors va haver-hi un canvi de tarann� en veure que els plens eren incendiaris i aix� va fer possible que hi

hagu�s un relaci� cordial entre les diferents forces pol�tiques i que arrib�ssim a molts acords, com per exemple

en el tema dels pressupostos.Ó Frias conf irma aquesta bona relaci� i assegura que tot i que les matem�tiques

els permeten anar a la seva, aprovar els pressupostos i altres decisions preses per unanimitat lÕomplen de

satisfacci�. Paco Mar t�nez, representant dÕICV al consistori, assegura que normalment sÕaccepten les seves

propostes ja que estan fonamentades i documentades.

No tot, per�, s�n f lors i violes. Hi ha hagut dos grans temes en els quals les desavinences han estat impor tants.

Un va ser el POUM, que, segons Tubau, Òva ser un frac�s de negociaci�Ó. LÕaltre �s el tema dels garatges

adossats a la muralla, que es continua passejant pels jutjats i que, tot i que tothom est� dÕacord que calia

treureÕls, discrepen en la manera com ho va fer lÕequip de govern. Es van enderrocar alguns garatges sense que

hi hagu�s acord amb un grup de ve�ns, que ho van acabar por tant als tribunals. ÒEn el moment en qu� es va

plantejar la remodelaci� del pany de murallaÓ, assenyala Tubau, Òes van establir negociacions que no van arribar

a bon por t i van acabar amb expropiaci� i amb una indemnitzaci� rid�cula. En un poble petit com aquest aix� no

�s tolerable. Hi ha const�ncia que el cost de la direcci� t�cnica de lÕobra era superior al volum de les

indemnitzacions. Al f inal queden nou peda�os enganxats a la murallaÓ.

Pel que fa al POUM, lÕoposici� veu desmesurada la previsi� dÕun creixement f ins a unes set mil persones en els

propers dotze anys. Argumenten que Hostalric �s un poble amb poc terme municipal i sense gaires m�s

recursos que els ÒibisÓ dels par ticulars i la poca ind�stria que hi ha. Des de lÕalcaldia, per�, asseguren que es

tracta tan sols dÕun full de ruta. El gran repte del poble, a criteri de lÕalcalde, Ò�s aconseguir la connectivitat entre

els tres nuclis de la poblaci�, lÕeixample, el nucli antic i el castell, que ha de ser un motor de la poblaci�Ó.

LÕAjuntament ha aprovat la realitzaci� dÕun estudi per saber els pisos buits que hi ha, una q�esti� que ICV va

plantejar en el 2014. ÒAix� �s una petita vict�ria per a nosaltresÓ, comenta Mar t�nez. ÒEs parla dÕentre 70 i 80

pisos. �s una quantitat molt gran per a Hostalric, que, al nucli antic, pot arribar a percentatges propers al 40%.



No �s raonable construir molt quan tenim tants habitatges buits.Ó ERC va votar en contra del POUM perqu�

preveia un creixement exagerat a la zona de la Rabassa i la baixada de lÕestaci�. ÒUn poble dormitori a mesura

que creix ha dÕoferir recursos als nous ve�ns que s�n molt costosos i dels quals no disposemÓ, comenta Llu�s

Tubau.

La gran f inalitat del POUM era poder actuar en el nucli antic, que estava molt limitat pel tema de cultura i

patrimoni i que exigia pla especial per a qualsevol cosa que es volgu�s remenar. En aix� hi est� dÕacord tothom i

Frias es mostra satisfet dÕhaver assolit m�s del 95% en lÕexecuci� del pla de barris, en uns moments dif�cils. En

vuit anys sÕhan inver tit 6,5 milions dÕeuros al nucli antic, dels quals el 50% els ha apor tat la Generalitat. El

p�rquing i la reforma de la pla�a dels Bous eren les dues peces que mancaven per acabar el trencaclosques del

nucli antic, dues peces que, sobretot la de la pla�a, van aixecar la seva polseguera. ÒEntenc que no ha deixat

content a ning� ni als que no hi volien cap vehicle ni als que clamaven per m�s aparcament. Posant al davant tots

els errors que h�gim pogut cometre, vull recordar que el projecte de la llei de barris es va pensar uns vuit o nou

anys enrere i en la seva elaboraci� hi van par ticipar les associacions del poble, els comerciants, els grups

pol�tics, etc. Cal dir que a vegades la societat t� mem�ria de peix, ja que en aquell projecte que es va dissenyar

amb la par ticipaci� de tothom qui va voler ja es concretaven algunes q�estions com la de la remodelaci� de la

pla�a, un tema que no sÕha fet pel capritx de lÕalcalde sin� que �s un projecte de la societat civil del poble.

LÕalcalde t� lÕobligaci� de complir-lo i no �s just que aix� sÕoblidi. Al f inal sÕha fet un mig i mig amb 24 places

dÕaparcament amb una rotaci� elevada. Els comerciants en volien m�s, evidentment, per� sÕhan potenciat les

illes de c�rrega i desc�rrega i aparcaments a altres llocs. Si mires una mica enrere, cinc o sis anys, els

aparcaments a Hostalric sÕhan triplicat. Jo crec que el problema �s el model dÕenfocament del nostre comer�.

Hem rebut recentment una subvenci� de la Diputaci� per fer un estudi sobre les maneres de potenciar el comer�

del poble.Ó

Paco Mar t�nez creu que queda molta feina a fer, sobretot en temes de medi ambient, la seva especialitat. ÒA

lÕeixample, per exemple, tan sols hi ha un carrer amb les aig�es negres i pluvials separades. La depuradora del

pol�gon �s un altre punt conf lictiu que sovint por ta problemes. Com que no aboca al clavegueram lÕAjuntament

no hi t� compet�ncies. Dep�n de lÕACA. A Sant Feliu de Buixalleu hi ha un pol�gon impor tant i no tenen

depuradora. Tot i que nom�s hi ha tres o quatre empreses potencialment perilloses, el volum dÕaig�es negres de

la gent que hi treballa �s molt elevat i tot aix� va a parar a la riera. DÕaltra banda hi ha una par t de la xarxa

dÕaigua del poble que t� m�s de seixanta anys, amb canonades dÕuralita. Queda molta feina. Ara ens estem

plantejant la recollida dÕescombraries por ta a por ta, ja que es recicla nom�s un 30%. Hi ha contenidors arreu

per� la gent no els fa servir. Hi estem treballant per a f inal dÕany, per� hi ha un pas previ que �s fer una

deixalleria.Ó

Hostalric est� rodejat de pol�gons industrials dels quals les arques municipals seÕn benef icien ben poc. Tots

estan dÕacord que caldria repensar la llei dels pol�gons, on sÕhan de fer, si sÕhan dÕespecialitzar, com fer-los m�s

amables per als que hi passen molt�ssimes hores o com redistribuir els benef icis que generen. ÒEl recurs del s�l

industrial hauria de ser un b� com� com �s lÕaiguaÓ, assenyala Frias, alcalde i responsable de Promoci�

Econ�mica a la Diputaci�. Hostalric, per�, t� altres problemes, com el de la freq��ncia de trens a lÕestaci� o el de

lÕescola mancomunada. ÒSi vols anar al metge a Girona i no tens sor t amb els horaris, pots estar-hi m�s de cinc

horesÓ, assegura Mar t�nez. ÒEl 2014 vam recollir signatures perqu� els trens de mitjana dist�ncia paressin a

Hostalric. M�s endavant vam parlar amb els responsables de la Generalitat, que t� les compet�ncies de

rodalies, i no hem obtingut cap resultat. Tenim un tren cada dues hores i la velocitat mitjana dels de rodalies

continua sent de 60 km/hora.Ó

LÕescola est� mancomunada amb Sant Feliu de Buixalleu, Fogars i Ma�anes. Tothom va a la seva i a lÕhora de la

veritat no en volen saber res. O sia, com diu Llu�s Tubau, ÒHostalric t� una escola gestionada per una

mancomunitat que en realitat no existeixÓ. En la par t positiva hi haur�em de situar la ruta de la Tordera, una



infraestructura que ja sÕest� executant amb una ruta troncal des de Blanes f ins al poble de Montseny i diferents

ramals que la complementaran. ÒDos-cents quil�metres de via verda que, tot i no ser un gran generador de llocs

de treball, ver tebrar� el territori, potenciara i cuidar� lÕentorn, generar� alternatives tur�stiques i Ðconf ia FriasÐ

servir� perqu� la iniciativa privada hi desenvolupi alguns projectes.Ó

Les diferents pol�miques que han sacsejat el poble en els darrers dotze anys no sembla pas que hagin afectat

negativament el par tit dominant, lÕactual PDeCAT, que ha vist com augmentava amb un regidor m�s a cada

elecci�. Les altres forces sÕhan mantingut estables, amb tres regidors per par t dÕERC i un dÕICV.
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